



The Ministry of Transportation and Telecommunications' Ports and Maritime Affairs Announces APM Terminals Bahrain's Appointment of underwriter for IPO in Bahrain in October 2018

Manama, Bahrain – 8 May 2018: The Minister of Transportation and Telecommunications' His Excellency Engineer Kamal bin Ahmed Mohammed announced that APM Terminals Bahrain B.S.C. (c), the exclusive port operator of the Kingdom's Khalifa Bin Salman Port, has appointed SICO BSC (c), a leading asset manager, brokerage and investment bank, as its lead manager and underwriter for the company's initial public offering (IPO). The IPO, which is expected to be launched in late October, will offer 20% of the company's paid up capital to investors and list on the Bahrain Bourse.

This step serves as part of the Ministry's strategic plan and in line with Bahrain's Economic Vision 2030 which aspires on becoming a globally competitive economy based on the guiding principles of sustainability, competitiveness and fairness.

The listing and wider shareholder base will give the company access to capital markets and enhance its profile through adherence to the highest forms of oversight and transparency. This will strengthen the company's reputation as a leading multiport terminal in the region focused on becoming a trans-shipment hub for the growing upper gulf market. It will also further improve Bahrain's position as a major regional logistics hub and gateway to some of the important markets in GCC, major components of the Kingdom's Economic Vision 2030.



وزارة المواصلات والاتصالات
Ministry of Transportation
and Telecommunications



APM Terminals Bahrain's Chief Executive Officer Mr. Mark Hardiman added: "This IPO marks an important milestone in the company's history and indicates the strength of Bahrain's world class logistics industry. Bahrain punches well above its weight in this sector, thanks to its strategic location, superb regional connectivity, reduced travel times between the Upper Gulf ports, and strong regulatory framework. We are pleased to be working on this IPO with SICO, who have demonstrated their strength as one of the region's leading investment banks. We would also like to thank the Ministry of Transportation and Telecommunications' Ports and Maritime Affairs for their continued support and guidance in ensuring the success of this IPO."

SICO Chief Executive Officer Ms. Najla Al Shirawi said: "We are proud to be playing such an important role in the IPO of one of the premier logistics providers in the region, with its strategic shareholders including global industry players. It represents an exciting new opportunity to invest in the Kingdom of Bahrain's expanding logistics and infrastructure industries and will contribute to increased trading and liquidity on the Bahrain Bourse. Our involvement reinforces SICO's track record as a leading provider of comprehensive and innovative investment banking services in the GCC since 1995. "

SICO (licensed as a conventional wholesale bank by the CBB) will oversee a range of processes related to the offering, one of the most significant in Bahrain's recent history. These include detailed due diligence and the appointments of the registrar, allotment agent, receiving bank, and paying agent, drafting of various offer documentation and submission to the regulatory authorities for final approval. Details of how to invest in the IPO will be announced in due course.

- Ends -

About Ministry of Transportation and Telecommunications (MTT)

Bahrain's Ministry of Transportation and Telecommunications (MTT) is the government body responsible for the development and regulation of the Kingdom's transportation and telecommunications infrastructure and systems. With the overarching objective of enhancing the quality of life and facilitating the movement of people and goods via land, sea, and air transport in line with the Economic Vision 2030, MTT is tasked with developing streamlined and sustainable transportation and telecommunications industries to support the Kingdom's economic growth. To this end, MTT's responsibilities include the development, regulation and streamlining of Bahrain's Civil Aviation Affairs, Ports and Maritime Affairs, Land Transport Affairs, and Bahrain Post, in addition to overseeing the development and regulation of the telecommunications industry.

For more information please contact:

Eman Al Oraifi, PR & Marketing, Ministry of Transportation and Telecommunications

Tel: (+973) 17337899

A.Hakeem Al-Matrooshi, PR & Marketing, Ministry of Transportation and Telecommunications

Tel: (+973) 17337883

Email: pr@mtt.gov.bh / Website: www.mtt.gov.bh / Twitter: @MTT_Bahrain / Instagram: @MTT_Bahrain



وزارة المواصلات والاتصالات
Ministry of Transportation
and Telecommunications



About APM Terminals Bahrain

APM Terminals Bahrain B.S.C.(c) is a JV between APM Terminals International BV & YBA Kanoo Holdings of Bahrain. Established in 2006, the Company operates Khalifa Bin Salman Port and provides marine services within Bahrain and its coastal waters, thus contributing to the growth of trade and commerce in Bahrain.

Headquartered in The Hague, Netherlands, APM Terminals' core expertise is the design, construction, management and operation of ports, terminals and inland services. A part of the A.P Moller – Maersk Group, the company's portfolio includes a Global Terminal Network of 22,000 professionals with 74 operating ports and terminal facilities and over 117 Inland Services operations spread over 58 countries.



السيد مارك هارديمان
الرئيس التنفيذي لشركة إي بي إم تيرمينالز



سعادة المهندس كمال بن أحمد محمد
وزير المواصلات والاتصالات

شئون الموانئ والملاحة البحرية بوزارة المواصلات والاتصالات تعلن عن قيام شركة إي بي إم تيرمينالز بطرح الاكتتاب العام الأولي للشركة في البحرين في أكتوبر 2018

المنامة, مملكة البحرين – 8 مايو 2018: صرح سعادة المهندس كمال بن أحمد محمد وزير المواصلات والاتصالات بأن شركة إي بي إم تيرمينالز البحرين ش.م.ب. (م) ، الشركة المشغلة لميناء خليفة بن سلمان في مملكة البحرين قد قامت بتعيين سيكو ش.م.ب. (م)، البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، مديرًا للأصدار والضامن الرئيسي لعملية طرح الاكتتاب العام الأولي لشركة. ومن المتوقع إطلاق الاكتتاب العام الأولي في أواخر شهر أكتوبر من العام الحالي، والذي سي طرح للمستثمرين 20% من رأس المال المدفوع للشركة، وسيتم إدراجها في بورصة البحرين.

وتأتي هذه الخطوة في سياق استراتيجية الوزارة وتماشياً مع مبادئ رؤية البحرين الاقتصادية التي تسعى إلى تعزيز الاستدامة والتنافسية.

وسيساهم الإدراج في البورصة اكتساب قاعدة أوسع من المساهمين ووصول شركة إي بي إم تيرمينالز البحرين إلى أسواق رأس المال، فضلاً عن تعزيز مكانتها في السوق من خلال الالتزام بأعلى معايير الرقابة والشفافية. وسيساعد كذلك على دعم سمعتها كشركة رائدة تركز على الخدمات المتعددة لأنشطة تشغيل الموانئ و حركة الشحن و النقل بين الموانئ في منطقة شمال الخليج العربي. كما سيكون لذلك



دور محوري في تعزيز مكانة مملكة البحرين كمركز إقليمي مثالي للخدمات اللوجستية وبوابة حيوية لأسواق الخليج العربي .

ومن جهته أضاف الرئيس التنفيذي لشركة إي بي إم تيرمينالز البحرين السيد مارك هارديمان قائلاً: "يشكل هذا الطرح العام الأولي نقلة نوعية مهمة في تاريخ الشركة، كما يؤكد على قوة قطاع اللوجستيات ذات المستوى العالمي في البحرين. إذ تنفرد المملكة بمكانة لا تُضاهى في هذا القطاع، وذلك بفضل موقعها الاستراتيجي، وارتباطها المباشر بالعديد من الدول على الصعيد الإقليمي، ، بالإضافة إلى تميّزها بأطر قانونية وتنظيمية محكمة. كذلك يسرنا التعاون مع سيكو في هذا الطرح العام الأولي، والتي أثبتت نجاحها ومركزها القوي كأحد أبرز البنوك الاستثمارية في المنطقة. كما نود التوجه بخالص الشكر لشؤون الموانئ والملاحة البحرية بوزارة المواصلات والاتصالات على دعمها المتواصل والإشراف لضمان سير عملية وإتمام الاكتتاب بنجاح".

وتعليقاً على هذه المناسبة قالت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو: "نحن فخورون بهذا الدور بالغ الأهمية في الأكتتاب العام الأولي لإحدى كبرى الشركات المزودة للخدمات اللوجستية في المنطقة، والتي تتمتع بمساهمين استراتيجيين من أضخم المؤسسات العالمية الرائدة في هذا القطاع. ويُمثل هذا الأكتتاب العام الأولي فرصة جديدة ومميزة للاستثمار في قطاع الخدمات اللوجستية والبنية التحتية المتنامية في مملكة البحرين، كما سيساهم في زيادة حركة التداول والسيولة في بورصة البحرين، وستعمل مشاركتنا في هذا الطرح على تعزيز سجل سيكو الحافل بالإنجازات باعتبارها مزود رائد للخدمات المصرفية الاستثمارية المتكاملة والمبتكرة منذ العام 1995".

هذا وستتولى سيكو (المرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي) الإشراف على مجموعة من العمليات المتعلقة بالطرح، والذي يُمثل أحد أهم الطروحات في تاريخ البحرين مؤخراً. ويتضمن ذلك الاضطلاع بكل إجراءات الفحص لعمليات الشركة وتعيين مُسجّل الأسهم، ووكيل التخصيص، وبنك الأستلام، ووكيل الدفع، بالإضافة إلى صياغة مختلف وثائق الطرح وتقديمها إلى الجهات لتنظيمية للحصول على الموافقة النهائية. وسيتم قريباً الإعلان عن التفاصيل الخاصة بكيفية الاستثمار في الطرح العام الأولي.

- انتهى -

نبذة عن وزارة المواصلات والاتصالات

تعتبر وزارة المواصلات والاتصالات الهيئة الحكومية المسؤولة عن تطوير البنية الأساسية والأنظمة الخاصة بالمواصلات والاتصالات في مملكة البحرين وذلك بهدف تعزيز وزيادة الإنتاجية المتعلقة بقطاع النقل والاتصالات وذلك وفق الرؤية الاقتصادية حتى عام 2030م .

وتتولى وزارة المواصلات والاتصالات مسؤولية تنظيم عملية تطوير أنظمة المواصلات والتي تشمل تنظيم وتوحيد خدمات الطيران المدني والموانئ والملاحة البحرية والنقل البري والبريد وذلك بطريقة متكاملة من أجل ضمان وجود نظام مواصلات أكثر أمناً وسرعة وفعالية وتعزيز حركة الناس والبضائع والمعلومات.



وبشكل عام، تشمل مسؤوليات وزارة المواصلات والاتصالات على الاشراف وتنظيم قطاع الطيران المدني والموانئ والملاحة البحرية والنقل البري والبريد والاتصالات.

للمزيد من المعلومات يرجى الاتصال على:
ايمان العريفي، قسم العلاقات العامة، وزارة المواصلات و الاتصالات
هاتف: +973 17337899
عبدالحكيم المطروشي، قسم العلاقات العامة، وزارة المواصلات و الاتصالات
هاتف: +973 17337883
البريد الإلكتروني: pr@mtt.gov.bh
موقع الكتروني: www.mtt.gov.bh
تويتر: @MTT_Bahrain
الانستغرام: mtt_bahrain

نبذة عن شركة إي بي إم تيرمينالز البحرين:

تقوم شركة إي بي إم تيرمينالز البحرين، بتشغيل وإدارة جميع العمليات في ميناء خليفة بن سلمان الحديث، كما تقوم بربط مملكة البحرين مع العالم الخارجي من خلال القيام بالعمليات بكفاءة عالية واستخدام بنية تحتية متطورة بالإضافة لمساهمتها في تمكين الشركات على تلبية احتياجات المستهلكين.
شركة إي بي إم تيرمينالز البحرين هي مشروع مشترك بين شركة إي بي إم تيرمينالز العالمية وشركة يوسف بن أحمد كانو القابضة في البحرين. ومن خلال مرافق الميناء الحديث والمتعدد الأغراض، تلعب إي بي إم تيرمينالز البحرين دوراً رئيسياً في تسهيل التجارة الخارجية وخدمات الموانئ البحرية من خلال تقديمها خدمة الحاويات، خدمات الشحن العامة، العبارات والخدمات المتعلقة بالرحلات البحرية بالإضافة للخدمات البحرية، مما يؤدي إلى الإسهام في نمو الاقتصاد البحريني بشكل كبير.
وتتخذ الشركة من مدينة لاهاي بهولندا مقراً لها، وهي الشركة الرائدة في تصميم وبناء وإدارة وتشغيل الموانئ والمحطات والخدمات الداخلية ولديها خبرة واسعة وأساسية في هذا المجالات. وكجزء من مجموعة أي. بي مولر - ميرسك، تشغل الشركة شبكة مراسي عالمية يعمل فيها 22,000 موظف في 58 بلداً وتشتمل على 74 ميناء ومرسى، وأكثر من 117 عملية للخدمات البرية.

لمزيد من المعلومات:
ندين عويس
مدير العلاقات العامة
سيكو
هاتف مباشر: (+973) 1751 5017
البريد الإلكتروني: nadeen.owais@sicobahrain.com